
Sessió Ordinària, dimarts 19 de novembre de 2024

L’Ajuntament d’Anglès aprova inicialment el pressupost 2025, les subvencions
nominatives i la plantilla de personal

Si bé en en el punt desè de l’ordre del dia s’ha aprovat inicialment el pressupost pel 2025 (de 
ben segur el punt més important del Ple) el batlle ha volgut destacar de manera significativa el 
punt cinquè d’aquest Ple on s’ha donat compte del decret d’autorització per la participació de 
la Policia Local d’Anglès en les tasques de suport als municipis afectats per la DANA, posant en
relleu el seu agraïment i els de tot l’equip de govern a la tasca duta a terme pels agents 
voluntaris.

Com ja s’ha dit, en el punt desè del dia d’aquest s’ha procedit a l’aprovació del pressupost per 
a l’any 2025. Tal com ja va fer en l’anterior ple, el batlle ha cedit la paraula al regidor 
d'economia, hisenda i promoció econòmica que ha explicat les principals línies de la proposta:

Objectius:

• Manteniment i millora dels serveis: Policia Municipal, Brigada municipal, Llar d’Infants, 
Centre de Dia, Biblioteca, Instal·lacions esportives, serveis socials.

• Manteniment infraestructures. Actualització quadres elèctrics de enllumenat públic, 
Construcció nova connexió de aigua poblable de ETAP als pous. Arranjament baixos de 
l’Edifici de Santa Magdalena, nova comissaria policia a l’edifici de l’antiga Creu Roja.

• Promoció econòmica.  potenciar activitat comercial i turística, obrir museu de la Bures.

• Dinamització del poble. Consolidar fires i festes. Recolzament activitats de les entitats 
culturals i esportives. Afegir serveis a zona esportiva.

• Estalvi energètic. Connexió dels plaques fotovoltaiques, substituir gasoil per aerotèrmica
a la zona esportiva.

Criteris de partida:

• Prudència en els ingressos.

• Necessitat d’incrementar els impostos (IBI) per compensar increment dels preus en els 
darrers dos anys, i les taxes  d’escombraries per equilibrar ingressos amb costos.

• Disminució dels interessos dels crèdits. Per la reducció del deute en els dos anys 
anteriors i la reducció de l’Euribor. 

• Contingència en les partides de despeses.

• Necessitat de preveure inversions que es finançaran amb un nou crèdit bancari.

En Ingressos.

Increment de taxes ve donat per:

• Increment d’ingressos de part valoritzables de les deixalles, derivat de la instal·lació del 
porta a porta.

• Increment de Taxa de Escombraries.



• Canvi de comptabilització de Ingressos i Despeses del Centre de Dia. A partir de 2025 
estaran a la comptabilitat de l’Ajuntament. Fins 2024 estan a l’entitat gestora.

Transferències Corrents.

• Consolidació de subvencions rebudes per actuacions del 2025 (pla educatiu d’entorn, 
Temps de cures, ...)

• Increment per les previsions d’ingressos de la Participació de Tributs de l’Estat. 

• Previsió Liquidació extraordinària en Participació en Tributa de l’Estat anunciada. Per 
prudència, no s’ha assignat a Despeses concretes. S’ha posat a “Fons de contingència”.

Previst un crèdit bancari nou.(297.384,03€). Per assumir les inversions previstes.

En Despeses.

• Personal s’incrementa per.

• Increment salarial previst.

• S’ha previst alguns ajustos a les remuneracions i la incorporació d’un nou peó a 
la brigada.

• Incorporació d’un tècnic del Pla Educatiu d’Entorn (finançada amb subvenció).

• Despeses corrents en bens i serveis. S’incrementa

• Per precaució, no s’ha baixat el pressupost de consum d’electricitat i gasoil tot i 
la baixada de preus i de consum previst.

• Nou contracte de manteniment de enllumenat públic.

• Nou contracte de monitoratge i socorrisme a la piscina.

• Consolidació serveis de ludoteca  i socioeducatiu

• Disminució de les despeses financeres. Per disminució dels tipus d’interès i 
amortitzacions de crèdits fetes al 2024.

• Fons de contingència. 

• En previsió de una Liquidació extraordinària en Participació en Tributa de l’Estat. 
Per prudència, no s’ha assignat a Despeses concretes. S’ha posat a “Fons de 
contingència”. 

Inversions previstes en pressupost:

• Inv. abastament domiciliari aigua (connexio pous-etap) 238.747,65 € 

• Inversions en enllumenat públic 115.543,37 € 

• Mobiliari ajuntament 2.000,00 € 

• Equips informatics 5.000,00 € 

• Es seguirà avançant en les inversions ja previstes el 2024 i encara no fetes.

• Connexió de l’ETAP a la canonada d’aigua del Pasteral a la Costa Brava.



• Instal·lació d’aerotèrmica a la zona esportiva.

• Trasllat de la comissaria de la Policia Local a l’edifici de l’antiga Creu Roja.

• Càmeres de vigilància al carrer.

• Trasllat de restes i demolició cementiri vell.

• Asfaltat del Carrer Ramon Fuster

• Pistes de Padel a la Zona Esportiva

• Pista al Passeig de la FEVE.

• Adequació del pati del Centre de Dia

• Altres petites inversions.

Conclusió.

• El pressupost puja un 15% respecte l’any passat.

• Les despeses s’incrementen per, les inversions en manteniment dels serveis (aigua i 
enllumenat públic) i per l’increment de serveis (pla Educatiu d’entorn, brigada, ludoteca 
manteniment instal·lacions i carrers, .....

• L’increment de recursos surten de l’increment d’aportacions per participació en els 
Tributs de l’Estat, l’increment de l’IBI i la taxa d’escombraries, i l’estalvi en els costs del 
finançament.

• Es un pressupost mesurat per mantenir els serveis actuals i millorar-ne algun. Seguim 
amb la línia de gestió dels darrers anys. Això ens permetrà arribar a final de 2025 amb 
un endeutament del 29,87% sobre el pressupost. 
Aquesta situació de endeutament raonable ha de permetre a l’Ajuntament plantejar-se 
en els següents anys inversions importants, sense comprometre l’equilibri econòmic 
municipal. Pensen per exemple en la remodelació del centre comercial aprofitant que el
Carrer de la Industria deixa de ser una carretera. 

En el torn de preguntes, el sr. Josep Castanyer ha demanant a què es destinaria el crèdit de
300.000 € previst en el pressupost. El regidor ha explicat que les inversions finançades amb
aquest crèdit serien la connexió dels pous amb l’ETAP i la millores en els quadres elèctrics.

El regidor ha volgut destacar també que es possible demanar aquest crèdit gràcies al baix
índex d’endeutament actual del consistori al voltant del 20€. El batlle també ha destacat que
és un mèrit de tots haver arribat a aquestes xifres quan es partia d’uns endeutament dels
212% l’any 2010.

El punt s’ha aprovat amb els vots a favor de FEM Anglès i l’abstenció d’Esquerra Anglesenca

Aquesta breu crònica ressalta només els punts més significatius de la sessió. Podeu consultar
l’acta  sencera  a  https://www.seu-e.cat/ca/web/angles/govern-obert-i-transparencia/accio-
de-govern-i-normativa/accio-de-govern-i-grups-politics/actes-de-ple
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